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Pilar Gorina,

Xavier Barbany (AVV Sant Joan) 

Magalí Robin (AVV Can Cabassa) 

Juan Angel de la Penya  (Mira-sol Teatre)  

Antonio Garcés (Hort Mira-sol) 

Joan Puigdomènech (JuntsxSantCugat)   

José Miguel Garcia (C’s) 

PSC_Francesc Aguila (PSC) 

AMPA Ciutat d’Alba (David Pina) 

Carme Anznarez (ERC-MES) 

Pep Ordoñez (D-Xoc Teatre)

Marina Casals, sotsdirectora de Participació i Barris 

Albert Mallol, tècnic de Participació Ciutadana 
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 Situació actual de l’Ajuntament 

 Informacions del barri 

 Retorn de resultats de Programa de barri  

 Torn obert de paraula 

Desenvolupament de la reunió 
 

Pilar Gorina: Benvinguts a tots. Reprenem les reunions del Consell, de moment de 

manera virtual, perquè sembla que el tema s’allargarà. Ànims als qui heu patit la 

malaltia, o ha estat propera. La situació que hem tingut ha estat dura i ha costat donar 

resposta a tot durant la pandèmia. La ciutat ha patit moltes incerteses, s’han aturat 

qüestions, i se n’han activat de noves. Ja vam fer una primera reunió d’entitats fa uns 

dies i durant aquestes setmanes hem intentat mantenir la comunicació i informar dels 

temes.  

1. Situació actual de l’Ajuntament 

Pilar Gorina explica la situació actual de diferents serveis i àmbits municipals, així com 

les diferents actuacions realitzades i en curs. 

Qualitat Urbana/  Neteja viària i residus 
 
Durant l’estat d’alarma, s’han incorporat 5 noves unitats de neteja viària i millora 
de la recollida de residus, més un camió cuba per neteja i desinfecció. 
Tasques que es fan: 
• Desinfecció d’exteriors i interiors de totes les residències de gent gran i llars 
d’avis 
• Desinfecció d’exteriors d’altres zones sensibles: CAP, farmàcies, parades bus, 
estacions de tren i entrades a establiments comercials 
• Desinfecció de carrers (inclòs tot el mobiliari urbà que hi ha i els contenidors, que 
s’estan revisant i reparant amb major freqüència per garantir la seguretat de la 
ciutadania a l’hora de llençar les escombraries) 
• Reajustament i millora de la freqüència de recollida de residus per adaptar-la a la 
demanda actual.  
Aquesta setmana s’han incorporat a la feina efectius de la brigada municipal i 
consergeria, als equipaments, i d’inspecció per detectar incidències. 

 

A partir del dilluns 4 de maig es reprenen els següents serveis: 
• Recollida de voluminosos 
• Recollida de poda 
• Servei de deixalleries (adequant els espais a les condicions actuals: menys 
aforament,mantenir les distàncies de seguretat...). 
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• La botiga d’intercanvi de l’Ambiteca continuarà tancada. 

 

Qualitat urbana/ Parcs i jardins 
 
Del 14 al 24 d’abril: 
S’han fet actuacions de serveis mínims de manteniment, neteges i actuacions 
puntuals imprescindibles per garantir la salubritat: 
o Sega, desbrossaments, retalls de vores i neteges per evitar un creixement 
desmesurat de la vegetació amb problemes de salubritat a zones com: 
o Reg manual de subsistència d’arbrat de nova plantació i jardineres i obertura 
puntual de regs per increment de temperatures i reparació de fuites, si escau. 
o Control i desinfecció contra la legionel.la dels regs per aspersió del municipi segons 
normativa de legionel·losis 
 

Des del 24 d’abril: 
S’han obert tots els parcs i espais verds (a excepció de les zones de joc infantil i zones 
d’esbarjo per a gossos), s’ha incrementat la freqüència de neteja i s’està fent una 
actuació profunda per garantir la seguretat de les persones que hi vagin: 
• Neteja, desbrossament i sega dels espais. 
• Netejant les herbes dels escossells 
• Desinfecció dels mobiliari 
• Neteja de les fonts públiques, que igualment romanen tancades per seguretat. 
També s’ha elaborat una relació dels espais verds de referència de cada barri, per 
facilitar les sortides amb infants. 2020 
 
Mesures adoptades per fer front a la crisi sanitària i econòmica 
 
Serveis socials/ ciutadania 
 
• Servei de mediació davant els conflictes que poden sorgir durant el confinament. 
• Nou tràmit telemàtic per sol·licitar el Volant de convivència (necessari per les 
persones amb dificultats extraordinàries que volen acollir-se a una moratòria en el 
pagament de la hipoteca de l’habitatge habitual) 
• Informació i difusió sobre telèfons d’atenció psicològica 
• Informació i difusió sobre els telèfons de contacte per a situacions de violència de 
gènere 
 

Economia i Empresa 
 
• Reforç de l’Oficina d’Atenció a l’Empresa (OAE) per atendre totes les consultes i 
tramitacions generades pel COVID-19. 
• Nou servei d’assessorament a autònoms, comerços i microempreses per a 
la gestió del coronavirus. 
• Nou servei de mediació per als lloguers de locals comercials i oficines. 
• Nou servei d’assessorament laboral per a les persones treballadores afectades per 
les mesures laborals per la crisi de la COVID-19. 
• Creació de la taula d’emergència econòmica empresarial i comercial. 

 

Ajudes econòmiques a la ciutadania, empreses, comerços i entitats 
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• No cobrament dels serveis municipals que no s’estan prestant (educatius, socials, 
culturals i esportius) i ajornament d’alguns impostos 
• Ajornament del lloguer d’abril i condonació del 50% del lloguer a tots els 
arrendataris de Promusa en situació de vulnerabilitat (habitatge, locals comercials i 
oficines) 
S’ha aprovat un Pla de Contingència format per 60 mesures i que 
mobilitzarà aproximadament entre 7 i 7,5 milions d’euros per fer front a 
l’emergència derivada de la crisi de la COVID-19 

 

Educació 
 
• Portar les impressores 3D del centres secundària al fablab o altres centres que feien 
material sanitari. 
• Fer un espai de petita infància 0-3 a la web municipal. 
• Treballar amb labdoo.org per suprimir la bretxa digital. 
 

2. Informacions del barri 

Pilar Gorina introdueix les següents informacions del barri.  
 
Nomenament representant Consell de Ciutat: cada consell ha de designar un 
representant al Consell de Ciutat per aquest mandat i un suplent. Ha de ser una 
persona membre del consell. Podeu enviar la vostra candidatura fins el 18 de maig a 
conselldebarri@santcugat.cat 
 
Campanya mosquit tigre: la campanya anual s’inicia al mes de maig i fins al mes 
d’octubre 
 
Hort de Mira-sol: ja s’ha pogut reobrir, tant per recollir com per plantar. Amb 
restricció d’una persona per parcel·la. 
 
Intents de robatoris: la gravació de Whatsapp era un bulo que circulava fa 
setmanes i va ser desmentit per Mossos. Es va donar un cas d’intent de robatori a 
Mira-sol a principi del confinament i es van detenir dues persones. 
 
Albert Mallol comenta els resultats del qüestionari enviat als membres del Consell 
sobre les eines de comunicació digital, que va ser contestat per 9 vocals. 
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3. Retorn de resultats del Programa de barri 

Sra Marina Casals explica que l’aturada  provocada per l’emergència del Covid19 i les 

mesures de distanciament social poden afectar la realització d’algunes de les activitats 

de lliure disposició aprovades pel Consell de Barri per aquest any. Proposa a les 

entitats proposants si les volen replantejar o ajornar-les per més endavant. 

4. Torn de paraula 

Xavier Barbany: voldria aclarir dubte sobre si el mosquit tigre podria ser un vehicle de 

transmissió del coronavirus o altres malalties. Crec que aquest any especialment, és 

molt important la neteja a fons de les rieres. Es podria fumigar els laterals de les 

rieres? On hi ha tolls d’aigua. Hi ha algun neguit entre els veïns per la situació. 

Pilar Gorina: En prenem nota i us donarem resposta. 

Joan Puigdomenech. El que he llegit és que en principi el virus del Covid19  no es 

transmet per picada de mosquit. D’altra banda, volia saber a  qui ha estat dirigit el 

qüestionari sobre les reunions digitals? 

 

Albert  Mallol: es va adreçar a totes les persones vocals del Consell. 

 

Marina Casals: La situació d’emergència sanitària fa que no es pugui assegurar els 

projectes de lliure disposició que es van aprovar pel 2020, ja que tots ells eren 

activitats. Creiem que hi hauria tres opcions. Esperar a veure si les activitats 

programades es poden realitzar, modificar els projectes per activitats alternatives que 

es puguin fer o traslladar aquests diners d’ordinari a inversió i així es podria realitzar 
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alguna actuació a l’espai públic. Si teniu alguna opció alternativa, ens la podeu fer 

arribar. 

 

Marina Casals explica els resultats del procés participatiu de diagnosi del barri, que 

s’ha concretat en el Programa de Barri de Mira-sol. El document recull les aportacions 

que van fer el veïnat i entitats del barri primer al taller presencial i després per via 

digital a causa del confinament. El programa estableix les necessitats i  línies 

estratègiques detectades a Mira-sol, que serviran de guia per al Pla de Mandat i pels 

Pressupostos participatius de barri. 

 

 
Joan Puigdomènech. Els temes del barri que teníem en marxa estan parats? Les 

pantalles de l’AP7, les rieres? Quan es farà un consell normal? Què estarà al 

pressupost 2020? 

 

Pilar Gorina: Alguns projectes han anat seguint, no tot ha quedat aturat. Si es possible, 

al juny es farà presencial i sinó ,el farem per via digital. 

 

Xavier Barbany: Respecte la piscina, el projecte està enllestit? Estem a punt per licitar 

les obres? Podem licitar ja les obres? En quina fase de desescalada podrem fer la 

licitació? 

 

Joan Puigdomenech. Se’ns va informar que la sentència d’anulació de la modificació 

de les zones verdes de Valldoreix ja és ferma. Per tant, queda anul·lada la modificació 

del PGM i els convenis als quals va arribar l’Ajuntament amb  particulars de Valldoreix  
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per les zones verdes són nuls i ara els particulars podrien exigir l’expropiació. Això 

podria representar una despesa molt forta  per l’Ajuntament. Cal treballar per trobar 

unn  nou acord amb el veïnat de Can Cabassa. 

 

Pilar Gorina: S’espera als estudis que faci Barcelona regional, per després pensar en 

un acord amb el veïnat. Pel que fa a la sentència, mirarem si té implicacions i ho  

comentarem. 

 

Magalí Robin: Si els veïns afectats de Valldoreix s’assabenten que tenen dret a 

indemnització, pot  costar molts diners a l’Ajuntament.  

Per altra banda, en la ultima reunió es va parlar de l’aparcament, vam passar una 

proposta i estàvem esperant un retorn. Ara que el pàrquing està buit potser és el millor 

moment de fer les millores. Estem pendents del retorn  per part de l’Ajuntament i seure 

per parlar-ne abans de fer qualsevol cosa.  

 

Pilar Gorina: Parlaré amb el regidor José Gallardo i farem una reunió sobre 

l’aparcament el més aviat possible. 

 

Joan Puigdomenech. Jo sóc de la franja de risc. Demano que no tinguem pressa en fer 

reunions presencials, ja que hi ha un risc. Jo ho agrairia. 

 

Pilar Gorina: No ho farem si no es pot fer amb totes les garanties. També ho podem fer 

semi-presencial. 

 

Xavier Barbany:  La prudència és la millor arma, per tant, seguim així. 

 

Jose Miguel Garcia. En aquesta situació, amb aquest format no donem veu a la 

ciutadania. Què podem fer per recollir temes, per canalitzar problemàtiques de la 

ciutadania. 

 

Marina Casals: Estem mirant maneres de que la ciutadania pugui fer arribar temes i 

preguntes. 

 

Magali Robin:  Al Tot, hi havia un comentari sobre l’ampliació de terrasses. A la plaça 

doctor Pila, si es pot ampliar podem omplir tota la plaça. Els bars poden mantenir les 9 

taules però separar-se amb les distàncies. Els veïns estan preocupats. 

 

Xavier Barbany. Les brigades de neteja i sega gesta estan treballant: ja ho vaig 

comentar al  Victor Martínez. Els parterres que toquen amb el camp de futbol, les 

herbes estan creixent molt i em fa por que facin malbé la pintura. Vaig comentar si es 

pot posar tela geotèxtil i graves. Sembla que l’equip de neteja fa tot l’entorn menys 

això. 

 

Pilar Gorina:  Ho passarem a Serveis urbans. 

 
La presidenta aixeca la sessió a les 19.30h hores, de la qual s’ estén aquesta acta 
 

Signatura 
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